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Lehet Más a Politika

Országgyú̀lési Képviselő

Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Balog Zoltán emberi erőforrás miniszternek

"Milyen kapcsolatban áll az EMMI az Apák az Igazságért Egyesülettel? "

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Apák az Igazságért Egyesület Facebook-oldalán olvasható bejegyzés szerint 2017 .
november 30-án 10 órakor egy konferenciára kerül sor, melynek témája a „sz űlöi elidegenítési
szindróma” lesz, és amelynek létrejöttét az Emberi Er őforrások Minisztériumának
Gyermekvédelmi és Gyámügyi F őosztálya támogatja.

A bejegyzés szerint „A Szül ő i Elidegenítés (Parental Alienation, rövidítve: PA) egy destruktív
folyamat, melynek eredményeként a gyermek pszichológiai manipuláció hatására alaptala n
félelmet, ellenséges érzelmeket táplál egy szülő vagy egy másik családtag iránt, nem tiszteli
ő t . {. . .) Mivel a kívülállók nem látják, hogy mi történt korábban, csak azzal szembesülnek ,
hogy a gyermek "áldozatként" viselkedik . ( . . .) A személyiségzavaros szülő megtöri a család
dinamikáját és azt kívánja elérni, hogy a volt házastárs a gyerekének már csak a volt szül ője
legyen . ”

Bizonyára egyetért velem abban, hogy a gyermek sz űlőjével való kapcsolattartása a gyerme k
mindenek felett álló érdekét kell, hogy szolgálja . A kapcsolattartás esetleges elmaradása
esetén a gyermek érdekét leginkább szolgáló eljárás az, ha a gyámügyi szakemberek
körültekintő vizsgálatot folytatnak le a kapcsolattartás meghiúsulása okainak feltárására . Nem
szolgálja a gyermek érdekét az, ha a gyáműgyi szakemberek érdemi vizsgálat helyett azzal a z
előfeltevéssel élnek, hogy a kapcsolattartás a gondozó szül őnek felróható okból maradt el .



A gyámügyi gyakorlatban az érdemi vizsgálatot nehezíti, hogy nem állnak rendelkezésre a
végrehajtást segítő protokollok, szakmai irányelvek a végrehajtásban részt vevő szakemberek
számára. Bár a gyámhatóságoknak a jogalkalmazás során vizsgálnia kellene valamenny i
érintett magatartását és a kapcsolattartás elmaradásához vezet ő körülményeket, erre a
megfelelő eljárásrend és szakmai módszertan hiányában az esetek többségében nem kerül sor.

Kérdéseim:

1. Milyen kapcsolatban van az EMMI, illetve annak Gyermekvédelmi és Gyámügy i
Főosztálya az Apák az Igazságért Egyesület nevű szervezettel? Sor került-e
találkozóra az EMMI részéről a szervezet képviselőivel, és ha igen, mi volt az
egyeztetés témája?

2. Ki döntött a Minisztériumban a november 30-i konferencia támogatásáról? Kapott-e a
szervezet anyagi támogatást a kormánytól a konferencia megszervezéséhez, vagy az
egyesület működéséhez? Ha igen, milyen okból támogatta a kormány a szervezetet é s
mekkora összegben? Képviselteti-e magát az EMMI a konferencián?

3. Mi a kormány álláspontja a „szülői elidegenítés szindrómával” kapcsolatban ?
Tervezik-e ennek az elméletnek az eljáró hatóságok munkájába való beépítésé t
bármilyen formában, vagy az igazságügyi szakért ői működésrő l szóló 3112008 . (XII .
31 .) IRM rendélet azon pontjának megváltoztatását, ami tiltja a szül ői elidegenítési
szindróma (PAS-szindróma) vizsgálatát.

4. Elkészült-e már a kapcsolattartások végrehajtását segít ő protokoll, amit az EMMI évek
óta ígér, és ami lehetővé tenné a szakemberek valóban elfogulatlan, el őfeltevésektől
mentes, objektív vizsgálatát a kapcsolattartások elmaradása okainak feltárására?

Részletes válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2017. november 7 .

Tisztelettel,

Dr. Szél Bernadett
országgyűlési képviselő (LMP)
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